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 : משתתפיםברי מועצה ח

 מ"מ ראש רשות החדשנות ויו"ר המועצהד"ר עינת מגל, 
  החדשנות המדע והטכנולוגיה, משנה למנכ"ל, משרד עומר שכטרמר 
   החשב הכללי, משרד האוצר אורי שאשא, סגן מר

 ( 2)השתתף החל מנושא מס'  התקציבים, משרד האוצר סגן הממונה על, מר כפיר בטט
  פרופ' דוד מנדלוביץ', נציג ציבור

   מר רמי קליש, נציג ציבור
 

 :משתתפים נוספים
   מר דרור בין, מנכ"ל רשות החדשנות

 ראש מטה מנכ"ל רשות החדשנות תומר סגלוביץ',מר 
 עו"ד צפריר נוימן, היועץ המשפטי, רשות החדשנות  

  , הלשכה המשפטית, רשות החדשנות לי קפון דפניעו"ד 
   רשות החדשנות, אסטרטגיהמר שגיא דגן, ראש חטיבת  

 גב' כרם נבו, ראשת חטיבת צמיחה, רשות החדשנות
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 יו"ר מועצת הרשות  -דברי פתיחה  .1

וציינה כי היא מודה  את הישיבה    הפתח רשות וראש רשות החדשנות,  יו"ר מועצת המ"מ  ,  ינת מגל: ד"ר עדיון

לו מבחינת   דומה  גוף שאין  ישיבה בשעה הזו בעת הזו. רשות החדשנות הינה  לכולם על ההתגייסות לקיום 

של   העבודה  לקצבי  בהתאם  התעשייה  עם  עובדת  אך  אחד,  מצד  הממשלה  של  יציבות  בעלת  היא  היכולות. 

לאישור תיקונים במסלול הטבה לאחר  התעשייה מצד שני. המטרה בישיבה זו הינה להביא בפני מועצת הצעה  

 עבודה סדורה ורצינית שנעשתה בעניין זה.  

 

 עדכוני מנכ"ל רשות החדשנות .2

במהלך שבוע שעבר רשות החדשנות ניסתה להבין את צורכי  ציין כי    : מר דרור בין, מנכ"ל רשות החדשנות,דיון

התעשייה בשיחות עומק ובסקר שהופץ לחברות. מניתוח המידע שהועבר, עולה כי הצורך הדחוף ביותר הוא  
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מיליון ש"ח. המטרה היא    100מתן מימון גישור לחברות הזנק, ולכן הוכרז על מהלך של מתן תמיכה בגובה של  

 לאפשר הגשות במסגרת זו כבר בעוד כשבוע. לכן בהמשך יוצגו התיקונים הנדרשים לצורך קידום המהלך.  

עוד ציין כי מעבר למהלך זה, רשות החדשנות ממשיכה לפעול במלוא הקצב בקליטת בקשות, בדיקתן, ניהול  

כ אישורים.  למקבלי  מקדמות  תשלום  ואף  מחקר  הבקשות    20%-ועדות  בדיקת  בשלב  שמצויות  מהחברות 

 דוחות את הפגישות עם הבודקים הטכנולוגיים בשל אילוצים הנובעים מהתקופה הנוכחית. 

והקלות   מענקים  תשלום  של  הקדמה  לרבות  תפעוליות,  הקלות  של  מגוון  פרסמה  החדשנות  רשות  כן,  כמו 

רשות האירופי,  לאיחוד  הנוגע  בכל  החברות.  הממשלתיים    החדשנות  בדיווחי  השותפים  כלל  את  מייצגת 

הורייזן מועדי  בתוכנית  דחיית  לצורך  פנייה  נעשתה  וות"ת.  והטכנולוגיה  המדע  החדשנות,  משרד  לרבות   ,

ההגשה של מוסדות המחקר והתעשייה בישראל. האיחוד האירופי נענה לבקשה זו. בכל הגופים שבהם רשות  

 החדשנות מעורבת, יש הבנה של המצב במדינת ישראל ורצון לסייע.  

 

 קרן המו"פ –  1תיקון מסלול הטבה מס'  .3

לסעיף  :  רקע את  7א)8בהתאם  הטבות,  למתן  מסלולים  לקבוע  הרשות  מועצת  בסמכות  החדשנות,  לחוק   )

תנאיהם.  הוראות  ואת  ההטבות  בת  מסלולי  לתמוך  הינה  ההטבה  מסלול  של  ומטרת  ופיתוח  מחקר  כניות 

 כניות מחקר ופיתוח אלו. ותאגידים תעשייתיים על ידי מתן מענקים לת

ידי עובדים  - נעשתה עבודה מאומצת עלגב' כרם נבו, ראשת חטיבת צמיחה, הציגה את הנושא וציינה כי    :דיון

רבים   גורמים  עם  שיחות  נערכו  קצר.  זמן  בתוך  לפועל  תצא  זו  שפעילות  מנת  על  החדשנות,  ברשות  רבים 

בתעשייה, בכדי להבין כיצד לבנות בצורה המיטבית את התיקונים במסלול ההטבה, על מנתן שיינתן מענה  

קרן המו"פ, בתקופה זו, לצורך    –   1הכלי המוצע הוא ערוץ גישור קצר במסגרת מסלול הטבה מס'  למצב הנוכחי.  

למשך   פתוח  יהיה  הגישור  ערוץ  גישור.  סבבי  לנהל  המתקשות  מאד,  קצר  שרידות  אופק  בעלות    3לחברות 

מר בין ציין כי המטרה    חברות.  100"ח עבור  מיליון ש  100(, בתקציב של  2024עד ינואר    2023חודשים )נובמבר  

שבועות ממועד הגשת הבקשה    4פרק זמן של עד    –ידי רשות החדשנות יהיה מהיר  - הינה שהמענה שיינתן על

 ועד קבלת תשובה אודות החלטת ועדת המחקר. 

  עוד הציגה גב' נבו חלק מאמות המידה הרלוונטיות לבחינת הבקשות, ובכלל זה קיומם של נכסים משמעותיים 

משמעותי(, חברות עם זמינות הון נמוכה אצל המשקיעים    IP)כדוגמת חברות שביצעו פיתוח משמעותי ובעלות  

מועצת   מחברי  אחד  לשאלת  השרידות.  לאופק  המענק  תרומת  וכן  לבדם  גישור  לממן  להם  שאין  הקיימים, 

 ידי רשות החדשנות.  -הרשות השיבה שהחברות עדיין תידרשנה להביא מאצ'ינג למענק שיינתן על

ידי רשות החדשנות הינו מהלך נכון לעת הזו. עם זאת,  -אחד מחברי מועצת הרשות ציין כי הערוץ שמוצע על

בעת הזו חשוב שהמענק    צריך להביא בחשבון שהסיטואציה תשפיע גם על השנה הבאה, כלומר בטווח הארוך. 

ידי רשות החדשנות והמאצ'ינג שהחברה תידרש להביא יאפשרו לחברות להגיע לגיוס ההון העתידי.  -שיינתן על 

לבסוף ציין שנראה שיש בתקופה זו סיבובים אגרסיביים, בהם משקיעים יכולים למחוק חלק מבעלי המניות  

בעו מה יהיה בפועל, כאשר יש התארגנות של קרנות  של החברות. מר בין ציין בעניין זה שכוחות השוק ייק

 חירום למתן מאצ'ינג למענקים של רשות החדשנות, דבר שיוכל אולי לצמצם את הלחצים שתוארו. 
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לשאלת אחד מחברי מועצת הרשות, השיב עו"ד צפריר נוימן, היועץ המשפטי, שאין שינוי בתנאים הנוכחיים  

על בדיקה  תבוצע  כי  הוסיפה  נבו  גב'  ההטבה.  מסלול  של  -של  ההון  לזמינות  הנוגע  בכל  רו"ח  משרדי  ידי 

 המשקיעים וכן כי תוכנית המו"פ תוגש לפרק זמן קצר יותר. 

מר בין ציין כי על מנת לקדם את המהלך במהירות, הכוונה היא לפנות לשרים, בכדי שיאשרו את התיקונים  

במסלול ההטבה באופן אקטיבי, זאת על מנת שניתן יהיה לאפשר את ההגשות כבר במהלך שבוע הבא. לאחר  

 חדשנות.  מכן יתוקנו הנהלים הרלוונטיים למסלול ההטבה ואף ייערך וובינר ללקוחות רשות ה 

לשאלת אחד מחברי מועצת הרשות, השיב מר בין כי התקציב לערוץ המהיר הינו מתקציב רשות החדשנות  

, כאשר כרגע אין מדובר בתקציב תוספתי. עם זאת, ייתכן כי יהיה צורך להאריך את פרק הזמן  2024לשנת  

ול, כאשר כבר כעת פנו  שיועד להגשות או להוסיף תקציב לעניין זה. הצפי הוא שהביקוש לערוץ המהיר יהיה גד

 חברות לברר פרטים אודותיו.    500-כ

שני חברי מועצת הרשות מקרב הציבור ציינו כי הם סבורים שהתקציב לפעילות זו צריך להיות תקציב תוספתי,  

אה. בנוסף, לשיטתם התקציב הנוכחי אינו מספק  אחרת יש בכך כדי לפגוע בפעילות רשות החדשנות לשנה הב

 שכן המצוקה של החברות מאד גדולה.  

לשאלת אחד מחברי מועצת הרשות, השיבה גב' נבו כי תקרת התקציב המאושר שניתן יהיה לבקש במסגרת  

הינה   דגן,    5הערוץ המהיר  כי מסלול ההטבה עצמו    ראשמיליון ש"ח. מר שגיא  חטיבת אסטרטגיה, הוסיף 

 מיליון ש"ח הינה התקרה הרצויה במסגרת פעילות זו.   5- מאפשר מספר מדרגות בעניין זה, אבל תקרת ה

 . קרן המו"פ, בהתאם לנוסח שהופץ טרם הדיון – 1לאשר את התיקונים במסלול הטבה מס' : החלטה

 

 

                                                                                                
 ינת מגל ד"ר ע                

 ראש רשות החדשנות מ"מ       


